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Jelen vannak: Mikola Gergely polgármester, dr. Bratu Tamás, Bratu Ferenc, Buchala István, 
Karsai Attila, Kléri Bertalan, Konyor Judit, Major Éva, Paul József helyi képviselők. 
 

Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Szántó Marianna jegyző, Molnárné Németh Erzsébet 
megbízott pénzügyi irodavezető, Sándor Róbert Műszaki Irodavezető, Urbánné Kléri Szilvia 
humánágazati szakreferens, Vezse Attila, dr. Dienes Csaba Emil, Gulyásné Kalapos Mónika, 
Vajkóné Zsiros Emese intézményvezetők, Subert Tiborné intézményvezető-helyettes. 
 

Mikola Gergely polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a 9 képviselő-
testületi tagból 9 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 

Tájékoztatja a Képviselő-testületet az ülés tervezett napirendjéről.  
 

A Képviselő-testület a nyilvános ülés napirendjét egyhangúlag, 9 igen szavazattal az alábbiak 
szerint fogadja el: 
 
Ülési napirend tárgya: 
 
1.  Az önkormányzat 2022. évi várospolitikai feladatterve 
     Előadó: Mikola Gergely polgármester 
 
2.  A Képviselő-testület 2022. évi munkaterve 
     Előadó: Mikola Gergely polgármester 
 
3. Beszámoló az önkormányzati alapítású alapítványok, közalapítványok 2021. évi 

tevékenységéről 
Előadó: a Kuratóriumi elnökök 

 
4. Beszámoló az Encs város gesztorságával működő társulások 2021. évi tevékenységéről 
 Előadó: a Társulás elnöke 
 
5. Indítványok, bejelentések 
 
 

ÜLÉSI 
 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

Napirend tárgya:         Előadó 
 
1.)  Az önkormányzat 2022. évi várospolitikai feladatterve   Mikola Gergely  

           polgármester 

 

Mikola Gergely polgármester elmondja, hogy bekerültek a feladattervbe a 2021-ben már 
elnyert, de még folyamatban lévő pályázatok és a 2022-ben tervezett beruházások. Kéri a 
bizottsági vélemények ismertetését. 
 



2 
 
Paul József képviselő, a Városfejlesztési és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
bizottsága a művelődés és sport részben tett egy módosító javaslatot, mely értelmében a 
konkrét megnevezés helyett javasolják a „hagyományosan megrendezendő emléktornák” 
kifejezés használatát, mely így minden sportág rendezvényét felöli és szükségtelenné teszi a 
tételes felsorolást. 
 
Karsai Attila képviselő, a Humánágazati Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság első 
napirendként tárgyalta a várospolitikai feladattervet. A bizottsági ülésen a kisebb elírások 
javításának kérése mellett több módosító javaslat is elhangzott, így például a fügödi tagóvoda 
esetében a „kiscsoportos foglalkozás szükségessége” kapcsán tisztázásra került, hogy ez nem 
több és kisebb létszámú csoportot jelent a településrészen, ezért szerencsésebb helyette a 
„differenciált képességfejlesztés szükségessége” megfogalmazás használata. Az egészségügyi 
fejezet kapcsán pedig kérik annak felvételét a feladatterve, hogy az Encsi Területei 
Egészségügyi Központ a lehetőségekhez mérten tegyen meg mindent a szakrendelések 
helyben történő működtetése érdekében. Tudja a bizottság, hogy komoly szakemberhiány van 
az új jogszabályi feltételrendszer kapcsán, ami gondot okoz, de mindent meg kell tenni annak 
érdekében, hogy a lakosság ellátásának színvonala ne csökkenjen. 
 
Mikola Gergely polgármester további kérdés, észrevétel hiányában kéri a testület döntését. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és 9 igen 
szavazattal az alábbi döntést hozta: 

 
Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete 

97/2021. (XII.13.) határozata 
A 2022. évi várospolitikai feladatterv elfogadásáról 

 
A Képviselő-testület a 2022. évi Várospolitikai feladattervet az elhangzott 
módosításokkal tudomásul veszi, azt elfogadja. 

 
Határidő: 2022. január 1, illetve december 31. 
Felelős: polgármester 

 
 
Napirend tárgya:         Előadó 
 
2.)  A Képviselő-testület 2022. évi munkaterve     Mikola Gergely  

           polgármester 

 
Mikola Gergely polgármester elmondja, hogy a kötelező évi hat ülés és egy közmeghallgatás 
került tervezésre. Kérdés, észrevétel hiányában kéri a testület döntését. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag, 
9 igen szavazattal az alábbi döntést hozta: 
 

Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
98/2021. (XII. 13.) határozata 

A Képviselő-testület 2022. évi munkatervéről 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta a 2022. évi munkatervre tett 
javaslatot és a módosítási javaslattal azt elfogadja, munkája 
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irányvonalaként ismeri el. 
 

Felelős:  polgármester 
Határidő: 2022. január 01., illetve folyamatos 

 

Napirend tárgya:         Előadó 
 
3.)  Beszámoló az önkormányzati alapítású alapítványok, közalapítványok  Kuratóriumi  

 2021. évi tevékenységéről       elnökök 

   

Mikola Gergely polgármester köszönti László Zsókát, az Életmentés Alapítvány B-A-Z 
Megye kuratóriumának elnökét, aki megtisztelte jelenlétével a testület ülését.  
Kéri a bizottsági vélemények ismertetését. 
 
Major Éva képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke a bizottság nevében egy nem pénzügyi 
vonatkozású észrevételt kíván tenni. Javasolja a bizottság, hogy az intézményi beszámolókhoz 
hasonlóan az alapítványi beszámolók is egységes szerkezetben készüljenek a minimum 
elvárások meghatározásával, azzal, hogy azon felül a további szöveges kiegészítés korlátlanul 
megtehető. 
 
Karsai Attila képviselő, a Humánágazati Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottsága két 
alapítvány tevékenységével foglalkozott részletesen: a kulturális és a szociális alapítvánnyal. 
Előbbi a sikerek mellett a kihívásokkal is foglalkozik, mint pl. hogy a televízió 
működtetéséhez plusz ember szükséges, illetve a helyi lap esetében a szerkesztő személyének 
biztosítása időről-időre gondot okoz. Utóbbi esetében pedig nonprofit szervezetről lévén szó a 
szépen megtermett kukorica lakosságnak történő kiosztása merült fel igényként, melyre a jövő 
év elején kerülhet sor. 
A továbbiakban pedig tájékoztatást kérne polgármester úrtól, hogy milyen tárgyalásokat 
folytat a megye három nagy településével, Ózd, Kazincbarcika, Tiszaújváros. Úgy véli, hogy 
Encs város esetében az abaúji településekkel, (mint pl. Abaújszántó, Szikszó, Gönc) való 
együttműködés a kívánatos cél, mely települések nagyságrendileg sokkal közelebb állnak 
városunkhoz és hasonló problémákkal küzdenek. 
 
Mikola Gergely polgármester kéri Karsai Attila elnök urat, hogy majd a bejelentések 
napirend keretében tegye fel újra kérdését, ott hosszabban meg kívánja válaszolni azt. 
 
Bratu Ferenc képviselő az Életmentés Alapítvány B-A-Z Megye kuratóriumának elnökét 
kérdezi, hogy mennyire ítéli biztonságosnak az alapítvány működését? Kapott-e támogatást az 
alapítóktól, közte az encsi önkormányzattól?  
 
László Zsóka az Életmentés Alapítvány B-A-Z Megye kuratóriumának elnöke elmondja, 
hogy a Szega zrt a fix támogatójuk. Encs város nem támogatja a tevékenységüket közvetlenül. 
Továbbá az adó 1%-a az, amit megcéloztak. Ebből több, mint 800 000 Ft volt a bevételük. 
 
Mikola Gergely polgármester elmondja, hogy az önkormányzat minden évben ír ki civil 
szervezetek számára pályázati lehetőséget, amire megfelelő céllal be lehet jelentkezni. A saját 
alapítású alapítványok esetében erre a jövő évtől kiemelt figyelmet fogunk fordítani. 
Megköszöni az alapítványok munkáját és további kérdés, észrevétel hiányában kéri a testület 
döntését. 
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Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag, 
9 igen szavazattal az alábbi döntéseket hozta: 
 

Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
99/2021. (XII.13.) határozata 

Az önkormányzati alapítású alapítványok, közalapítványok tevékenységéről szóló 
beszámolók elfogadásáról 

 
A Képviselő-testület megtárgyalta az előterjesztéseket és az Encs Város 
Önkormányzata által alapított Encs Város Fejlesztéséért Közalapítvány, Encs 
Város Szociális Helyzetének Javításáért Közalapítvány, az Encs Város 
Kultúrájáért és Sportjáért Közalapítvány, az Életmentés Alapítvány B-A-Z megye 
tevékenységéről szóló beszámolókat tudomásul veszi, elfogadja.  

 
Felelős:  polgármester 
Határidő:  azonnal 

 
 

Encs Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
100/2021. (XII.13.) határozata 

Az Encs Város Fejlesztéséért Közalapítvány kérelméről 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta az Encs Város Fejlesztéséért Közalapítvány kérelmét és 
úgy határozott, hogy a civil alap terhére nyújtott támogatással való elszámolás határidejének 
módosítását engedélyezi. Az elszámolás új határideje: 2022. december 31. Egyben felhívja a 
figyelmet arra, hogy a 2022. évi támogatás nyújtásának feltétele a 2021. évi támogatással való 
elszámolás megtörténte. 
 
Felelős:  polgármester 
Határidő:  azonnal, illetve 2022.december 31. 
 
 
Napirend tárgya:         Előadó 
 
4.)  Beszámoló az Encs város gesztorságával működő társulások    Mikola Gergely  

 2021. évi tevékenységéről       elnök  

  

Mikola Gergely polgármester kéri a bizottsági vélemények ismertetését. 
 
Karsai Attila képviselő, a Humánágazati Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottsága 
szakterületéhez az Encsi Többcélú Kistérségi Társulás tartozik, ezen társulás beszámolóját 
tárgyalták részletesen az ügyeleti rendszer átalakítását is érintve. 
Köszöni a bizottság nevében is a szakemberek munkáját, a beszámolókat pedig elfogadásra 
javasolja. 
 
Mikola Gergely polgármester kérdés, észrevétel hiányában kéri a testület döntését. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag, 
9 igen szavazattal az alábbi döntést hozta: 
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Encs Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
101/2021. (XII.13.) határozata 

az Encs gesztorságával működő társulások 2021. évi tevékenységéről szóló beszámolók 
elfogadásáról 

 
A Képviselő-testület megtárgyalta az előterjesztést és az Encsi Többcélú Kistérségi Társulás, 
az Encsi Területfejlesztési Önkormányzati Társulás, a Hernád Völgye és Térsége 
Szilárdhulladék-kezelési Önkormányzati Társulás tevékenységéről szóló beszámolót 
elfogadja.  
 
Felelős:   polgármester 
Határidő:   azonnal 
 
 
Napirend tárgya: 
 
5.)  Indítványok, bejelentések 

 

5.1  Rendelet tervezet a 2022. évi illetményalapról 

 

Mikola Gergely polgármester kéri a bizottsági vélemények ismertetését. 
 
Major Éva képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság kérte jegyző 
asszonyt, hogy vizsgálja meg, hogy hány köztisztviselő marad a garantált bérminimum alatt a 
bértábla és a helyi illetményalap alapján. Sajnos a 20 köztisztviselőből 10 esetében marad el a 
bér a garantált bérminimumtól, és ha hozzátesszük, hogy a maradék 10-ből négyen vannak 
vezető beosztásban még rosszabb az arány, 16 beosztott dolgozóból 10 esetében marad el a 
bér a bértábla alapján az előírt garantált bérminimumtól.  
Sajnos a köztisztviselői illetménytábla nem követi a minimálbér és a garantált bérminimum 
változását. Szükséges az 50 000 Ft illetményalap és az eltérítés. 
Megfontolandónak tartja, hogy 2022-ben újra elő kell venni a témát, mert bérfeszültséget fog 
okozni a 25 év alattiak adómentessége és az, hogy az intézményekben jelentősen eltérőek 
lesznek a bérek az ágazati pótlékok miatt. Különösen fontos a bérek rendezése amiatt, hogy a 
versenyszférában annyi emelés várható (20%), mint a minimálbér és a garantált bérminimum 
esetében. Így pedig csábító lesz a dolgozók egy része számára egy-egy gazdasági szférában 
kiírt állásajánlat, ami a szakemberek elvesztéséhez vezethet. 
 
Mikola Gergely polgármester kijelenti, hogy a 2022. évi költségvetés készítésekor az elnök 
asszony által megfogalmazottakat is figyelembe fogja az önkormányzat venni. 
További kérdés, észrevétel hiányában kéri a testület döntését. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag, 
9 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotja: 

 
Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete 

24/2021.(XII.14.) önkormányzati rendelete 
A 2022. évi illetményalapról 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) 
bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, Magyarország 2022. 
évi központi költségvetéséről szóló 2021. évi XC. törvény 62. § (6) bekezdésében 
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meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el. 
 

1.§ 
A rendelet hatálya a helyi önkormányzat képviselő-testületének polgármesteri 
hivatalánál, valamint a közterület-felügyeleténél foglalkozatott köztisztviselőkre 
terjed ki. 

2.§ 
A köztisztviselői illetményalap mértéke 2022. évben 50.000 Ft. 

 
3.§ 

Ez a rendelet 2022. január 1-jén lép hatályba és a 2022. évi költségvetési rendelet 
hatályba lépésével egyidejűleg hatályát veszti. 

 
Kmf. 

 
Mikola Gergely sk.        dr. Szántó Marianna sk.  

polgármester        jegyző 

 
 
5.2  Kistérségi feladatellátás igénylése 

 

Mikola Gergely polgármester elmondja, hogy az ETKT vállalja át az önkormányzat kötelező 
feladatai közül az Encs Város Önkormányzata költségvetési szerveinek belső ellenőrzését, a 
háziorvosi és fogorvosi ügyeleti ellátást, az óvodai igazgatási tevékenység segítését 
megállapodás alapján a költségek megtérítése mellett. Minden év végén nyilatkozni szükséges 
arról, mely feladatok ellátását igényli a város a jövőben. A 2022. évi tervezett költségek nem 
emelkedtek a 2021. évhez képest. 
Kéri a testület döntését. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag, 
9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 

Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
102/2021.(XII.13.) határozata 

a kistérségi feladatellátás 2022. évi igényléséről 
 

Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az 
előterjesztést és a belső ellenőrzési, az óvodai igazgatási tevékenység, 
valamint a háziorvosi és a fogorvosi ügyeleti ellátás biztosítása érdekében 
felhatalmazza a polgármestert, hogy 2022. december 31. napjáig terjedő 
időtartamra ellátási szerződést kössön az Encsi Többcélú Kistérségi 
Társulással. A testület kijelenti, hogy a feladatellátáshoz kapcsolódó költségek 
megfizetését 2022. évi költségvetése terhére vállalja. 

 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal, illetve 2022. december 31. 

 
 

5.3 Az önkormányzati fenntartású óvoda és bölcsődék 2022. évi zárva tartási 

időszakainak engedélyezése 
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Mikola Gergely polgármester elmondja, hogy beérkezett az intézményvezetői javaslat a 2022. 
évi zárva tartáshoz, mely augusztus 1-26. között, illetve december 23-31. között kéri a zárva 
tartás elrendelését. 
Kéri a bizottsági vélemények ismertetését. 
 
Karsai Attila képviselő, a Humánágazati Bizottság elnöke elmondja, hogy egy hosszan 
vitatott előterjesztésről van szó, hiszen a bizottság előtt már ismert volt az intézményvezető 
kérés mellett a Pénzügyi Bizottság javaslata, véleménye is.  
Az Pénzügyi Bizottság által javasolt 2 hét zárva tartás és két hét ügyelet a nyári időszakban azt 
jelenti, hogy megnehezíti a testület az évi rendes szabadság kiadását a dolgozók számára, 
illetve arra is figyelemmel kellene lenni, hogy az érintett korosztály 1-2 éven belül iskolás 
lesz, ahol már nincs beleszólás a szünet, a zárva tartás alakulásába. 
A bizottsági döntés nem volt egyhangú, de mint kisebbik rossz, végül a Pénzügyi Bizottság 
megoldása került támogatásra. 
 
Major Éva képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy azért várt a 
felszólalásával, mert a szakbizottság az adott indítványban a Humánágazati Bizottság. Való 
igaz, hogy a Pénzügyi Bizottság ülésén is hosszas vita alakult ki az indítvány körül, és úgy 
érezték, hogy bár nem ők a szakbizottság, de érintettként, figyelemmel a kisgyermekes szülők 
problémáira javasolják az ügyelet és a rövidebb teljes zárva tartás engedélyezését. Emellett 
fontosnak tartják a jövő évi nyári táboroztatás megszervezését is, segítve ezzel a szülőket a 
napközbeni gyermekelhelyezésben. 
 
Vajkóné Zsiros Emese intézményvezető megerősíti a Karsai elnök úr által elmondottakat, 
mely szerint a jogszabályi előírások értelmében, július-augusztus hónapokban kell kiadni a 
dolgozók éves szabadságát. Ennek ellenére igyekeznek megoldani a problémát. 
 
Mikola Gergely polgármester kéri a testület döntését a Pénzügyi Bizottság módosító javaslata 
alapján. 
 
Karsai Attila képviselő, a Humánágazati Bizottság elnöke javasolja, hogy augusztus első két 
hete legyen az ügyeleti időszak. 
 
Major Éva képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke úgy véli, hogy a szülőket kellene 
megkérdezni. 
 
Paul József képviselő, a Városfejlesztési és Ügyrendi Bizottság elnöke szerint az is lényeges, 
hogy az intézményvezető milyen felújítási feladatokat tervezett elvégezni az adott időszakban, 
mert ahhoz is kell igazodni. 
 
Vajkóné Zsiros Emese intézményvezető elmondja, hogy a foglalkoztatók festése fog 
megtörténni rotációs rendszerben, hogy az ügyelet biztosítható legyen, nagy körültekintéssel 
arra, hogy a felújítás, a gyermekek és az ételszállítási utak ne keresztezzék egymást. 
Az augusztus első két hetében tartandó ügyelet elfogadható számára.  
A zárva tartási időszakokról a szülőket a jogszabályi előírások értelmében február 5-ig kell 
értesíteni, ezért fontos a döntés meghozatala. 
 
Mikola Gergely polgármester kéri a testület döntését. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag, 
9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
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Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
103/2021.(XII.13.) határozata 

Az önkormányzati fenntartású óvoda és bölcsődék 2022. évi zárva tartási időszakainak 
engedélyezéséről 

  
A képviselő-testület az intézményvezetői kérelem és a jogszabályi kötelezettsége 
alapján eljárva megtárgyalta az előterjesztést és a fenntartásában működő Encsi 
Csoda-Vár Óvoda és Bölcsőde vonatkozásában a 2022. nevelési év során az alábbi 
rend szerinti zárva tartást engedélyezi: 
 

- 2022. augusztus 1- 14 között ügyelet biztosításával 
- 2022. augusztus 15 -26 között, és  
- 2022. december 23-31. között ügyelet biztosítása nélkül. 

 
 Felelős:  polgármester, intézményvezető 

Határidő:  2022. december 31. 
 

5.4 Civil szervezetek támogatásáról 

 

Mikola Gergely polgármester elmondja, hogy a civil alapban még maradt pénz támogatás 
nyújtására. Az idő rövidségére tekintettel azonban támogató döntés esetén kéri a mielőbbi 
utalást. 
Kérdés, észrevétel hiányában kéri a testület döntését. 
 

Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag, 
9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 

 
Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete 

104/2021. (XII.13.) határozata 
a civil szervezetek támogatásáról  

 

Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az alapítványok részére a 
támogatást a civil alapból az alábbiak szerint ítéli oda: 
- „Abaúj Bűnmegelőzéséért” Alapítvány     100.000.- Ft 
 

Felelős:  polgármester 
Határidő: megállapodás megkötésére: azonnal  
   támogatási összeg elszámolására: szabályzat szerint 

 

5.5 A 2022. évi belső ellenőrzési munkaterv jóváhagyása 

 

Mikola Gergely polgármester elmondja, hogy a belső ellenőr a jegyzővel egyeztetve 
elkészítette a 2022. évi első ellenőrzési munkatervet.  
Kérdés, észrevétel hiányában kéri a testület döntését. 
 

Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag, 
9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
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Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete 
105/2021. (XII.13.) határozata 

a 2022. évi belső ellenőrzési munkaterv jóváhagyásáról  
 

Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete az intézményei 2022. évi belső 
ellenőrzésére vonatkozó Belső Ellenőrzési Munkatervet megtárgyalta, és azt 
jóváhagyja.  

 
Felelős:  - ellenőrzés végrehajtásáért: belső ellenőr 
   - Megállapítások realizálásáért: jegyző, intézményvezetők  
Határidő: azonnal, illetve 2022. december 31.  

 
 

5.6  Az önkormányzat tulajdonában álló lakások és helyiségek bérletére vonatkozó 

szabályokról szóló 5/2016.(II.23.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 

18/2021.(VII.16.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

Mikola Gergely polgármester elmondja, hogy a képviselő-testület 2021. júliusában hozott 
döntést arról, hogy 2022. január 1. napjától emeli a lakásbérleti díjakat. Felkéri jegyző 
asszonyt, hogy ismertesse az újabb módosítás indokait. 
 

dr. Szántó Marianna jegyző elmondja, hogy a módosító rendelkezés egy decemberi 
kormányzati intézkedés miatt, mely a díjak emelésének korlátját kitolta 2022. június 30-ig, 
nem léphet hatályba, annak módosítása vált szükségessé. 
 

Mikola Gergely polgármester kérdés, észrevétel hiányában kéri a testület döntését. 
 

Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag, 
9 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotja: 
 

Encs Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
25/2021. (XII.14.) önkormányzati rendelete 

az önkormányzat tulajdonában álló lakások és helyiségek bérletére vonatkozó 
szabályokról szóló 5/2016.(II. 23.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 

18/2021.(VII.16.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 

Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyarország helyi önkormányzatairól 
szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13.§ (1) bekezdés 9. pontjában meghatározott 
feladatkörében eljárva, a lakások és helyiségek béreltére vonatkozó törvényben kapott 
felhatalmazás alapján, figyelemmel a veszélyhelyzettel összefüggő átmeneti szabályokról 
szóló 2021. évi XCIX. törvény hatálybalépéséről szóló 2021. évi CXV. törvény 4.§ 20-21. 
pontjába foglaltakra, az önkormányzat tulajdonában álló lakások és helyiségek béreltére 
vonatkozó szabályokról szóló 5/2016.(II.23.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
18/2021.(VII.16.) önkormányzati rendelet módosításáról a következőket rendeli el: 

 
1. § 

Az önkormányzat tulajdonában álló lakások és helyiségek bérletére vonatkozó szabályokról 
szóló 5/2016.(II.23.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 18/2021. (VII. 16.) 
önkormányzati rendelet 19. § (2) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
„(2) Az 5. § és a 9. § 2022. július 1-jén lép hatályba.” 
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2. § 
Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba. 

 
Kmf. 

 
Mikola Gergely sk.      dr. Szántó Marianna sk. 
  polgármester            jegyző 

 
5.7  Indítványok 

 

Mikola Gergely polgármester felkéri Sándor Róbert műszaki irodavezetőt, adjon tájékoztatást 
a közmunkaprogram indításával kapcsolatos döntés szükségességéről. 
 

Sándor Róbert Műszaki Irodavezető elmondja, hogy az elmúlt években a start pályázathoz 
nem volt szükség képviselő-testületi döntés meghozatalára arról, hogy az önkormányzat a 
pályázatot be kívánja nyújtani, most azonban ez szükségessé vált. Mivel pedig a pályázat 
benyújtásáig már nem lesz testületi ülés, kéri a döntés meghozatalát a jelen ülésen. 
 

Mikola Gergely polgármester szóbeli előterjesztés lévén ismerteti a határozati javaslatot: 
 

Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
…/2021.(XII.13.) határozata  

A 2022. évi START közmunkaprogram pályázatban való részvételről 
 

Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az 
előterjesztést és úgy határozott, hogy a 2022. évi járási startmunka 
közfoglalkoztatási mintaprogram (szociális jellegű program és helyi 
sajátosságokra épülő program) keretében pályázatot kíván benyújtani. 
 
Felelős:  polgármester 
Határidő: azonnal, illetve 2021. december 15. 

 
Mikola Gergely polgármester kéri a testület döntését. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag, 
9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

106/2021.(XII.13.) határozata  
A 2022. évi START közmunkaprogram pályázatban való részvételről 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az 
előterjesztést és úgy határozott, hogy a 2022. évi járási startmunka 
közfoglalkoztatási mintaprogram (szociális jellegű program és helyi 
sajátosságokra épülő program) keretében pályázatot kíván benyújtani. 
 
Felelős:  polgármester 
Határidő: azonnal, illetve 2021. december 15. 

 
Mikola Gergely polgármester a továbbiakban a 2022. január 4-ig benyújtandó pályázatokhoz 
kéri a testület támogatását. 
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Elmondja, hogy a TOP Plusz 1.2.1-21-BO1 Közcélokat szolgáló szabadidős létesítmény 
fejlesztése Encsen pályázat keretében a volt uszodaépület felújítására kerülne sor közcélokat 
szolgáló szabadidős létesítményként, 100%-os támogatással 400 millió forintból.  
A TOP Plusz 1.2.1 -21-BO1 keretében Csapadékvíz helyben tartását és belterületi vízkár 
enyhítését elősegítő fejlesztések Encsen 1. ütem keretében a belterületi csapadékvíz 
rendezésére szeretnének 200-250 millió forintot fordítani, ugyancsak 100%-os támogatással.  
A TOP 3.3.1-21-BO1Az Encsi Csoda-Vár Óvoda és Bölcsőde encs-fügödi tagóvodájának 
bővítése projekt a fügödi tagóvoda bővítését szolgálná, melynek keretében két csoportszoba és 
a kiszolgáló épületek, tornaszoba, tálalókonyha kialakítására, az udvar fejlesztésére, 
eszközbeszerzésre és gépjárműbeszerzésre kerülne sor 300-500 millió Ft összegben.  
A TOP 1.2.1-21-BO1 Zöld és klímabarát Encs zöldváros projekt 250-300 millió Ft támogatás 
erejéig biztosítaná a városi parkok, zöldfelületek fejlesztését, új játszóterek létesítését, 
fitneszpark kialakítását Abaújdevecserben, klímabarát véderdő kialakítását az ipartelepi 
lakóövezet védőzónában. 
Miért éppen ez a négy projekt ötlet megvalósítása került most tervezésre? Az élhető 
települések között beadási számhatár van és nem lehet komplex programot megvalósítani, csak 
külön-külön lehet a kék, zöld, a kerékpárút stb. A támogatási kerethatár 400 millió Ft/pályázat, 
de max. összesen 900 millió forint. Ezért kerültek az elhangzott összeghatárok megjelölésre. 
Tizenöt-tizenhét projektterv van, ami az elkövetkező két évben még megvalósításra vár. 
A képviselő-testületi döntés után a menedzsment, az előkészítés és tervezés szereplői 
kiválaszthatóak.  
Az országgyűlési képviselő úrral való találkozó tisztázta, hogy a most megnyílt 7-8 pályázat i 
lehetőség kapcsán mi az a 4-5 általunk és általa is preferált fejlesztés, amelynek támogatásáról 
biztosította a várost.  
Ezek tehát még nem a végleges beavatkozások, hanem a szándék, hogy szeretnénk részt venni, 
a végleges tartalom majd később körvonalazódik és folyamatosan kerül egyeztetésre a 
testülettel. 
 
dr. Bratu Tamás alpolgármester egyetlen egy észrevételt kíván tenni, mivel a pályázati 
tartalmak még nem véglegesek, kéri, hogy a testület mindig legyen pontosan tájékoztatva a 
célokról, és ne legyen ütközés a pályázatok között akkor sem, ha a másik pályázat benyújtója 
vállalkozó vagy magánszemély. 
 
Mikola Gergely polgármester ezt természetesnek tartja. Ennek megvalósítása érdekében 
azonban ezúton kéri a vállalkozókat, magánszemélyeket, hogy az esetlegesen benyújtott, vagy 
már nyertes pályázataikról tájékoztassák az önkormányzatot időben, mert sokszor csak későn 
értesül az ütközésről a város vezetése és a képviselő-testület. 
 
Konyor Judit helyi képviselő nagyon fontosnak tartja a szinergiát. Kéri a pályázókat, hogy ne 
kioltsák egymás ötleteit, hanem segítség egymást ráépüléssel a pályázati fejlesztések során. 
 

Mikola Gergely polgármester elmondja még, hogy természetesen nemcsak ezeket a 
pályázatokat kívánja az önkormányzat 2022-ben benyújtani, hanem újabb és újabb 
lehetőségekkel kívánnak élni azok megnyílását követően. Ezekről természetesen mindig 
tájékoztatni fogja a képviselőket. A mai döntések azért fontosak, mert január 4-ig már 
biztosan nem lesz képviselő-testületi ülés és a döntések meghozatala szükséges. 
Szóbeli előterjesztés lévén ismerteti a határozati javaslatokat: 
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Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
…/2021.(XII.13.) határozata  

A TOP Plusz 1.2.1-21-BO1 Közcélokat szolgáló szabadidős létesítmény 
fejlesztése Encsen elnevezésű pályázat benyújtásáról 

 
Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és 
úgy határozott, hogy a TOP Plusz 1.2.1-BO1 pályázat keretében 100 %-os 
támogatási intenzitással pályázatot kíván benyújtani Közcélokat szolgáló 
szabadidős létesítmény fejlesztése Encsen elnevezéssel. 

 
Felelős:  polgármester 
Határidő: 2022. január 4. 

 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

…/2021.(XII.13.) határozata  
A TOP Plusz 1.2.1-21-BO1 Csapadékvíz helyben tartását és belterületi 

vízkár enyhítését elősegítő fejlesztések Encsen 1. ütem elnevezésű pályázat 
benyújtásáról 

 
Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és 
úgy határozott, hogy a TOP Plusz 1.2.1-BO1 pályázat keretében 100 %-os 
támogatási intenzitással pályázatot kíván benyújtani Csapadékvíz helyben tartását 
és belterületi vízkár enyhítését elősegítő fejlesztések Encsen 1. ütem elnevezéssel. 

 
Felelős:  polgármester 
Határidő: 2022. január 4. 

 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

…/2021.(XII.13.) határozata  
A TOP Plusz 1.2.1-21-BO1 Zöld és klímabarát Encs elnevezésű pályázat 

benyújtásáról 
 

Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és 
úgy határozott, hogy a TOP Plusz 1.2.1-BO1 pályázat keretében 100 %-os 
támogatási intenzitással pályázatot kíván benyújtani Zöld és klímabarát Encs 
elnevezéssel. 

 
Felelős:  polgármester 
Határidő: 2022. január 4. 

 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

…/2021.(XII.13.) határozata  
A TOP Plusz 3.3.1-21-BO1 Az Encsi Csoda-Vár Óvoda és Bölcsőde Encs-

Fügödi tagóvodásának bővítése elnevezésű pályázat benyújtásáról 
 

Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és 
úgy határozott, hogy a TOP Plusz 3.3.1-21-BO1 pályázat keretében 100 %-os 
támogatási intenzitással pályázatot kíván benyújtani Az Encsi Csoda-Vár Óvoda és 
Bölcsőde Encs-Fügödi tagóvodásának bővítése elnevezéssel. 

 

Felelős:  polgármester 
Határidő: 2022. január 4. 
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Mikola Gergely polgármester kéri a testület döntését. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag, 
9 igen szavazattal az alábbi határozatokat hozza: 

 
 

Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
107/2021.(XII.13.) határozata  

A TOP Plusz 1.2.1-21-BO1 Közcélokat szolgáló szabadidős létesítmény 
fejlesztése Encsen elnevezésű pályázat benyújtásáról 

 
Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és 
úgy határozott, hogy a TOP Plusz 1.2.1-BO1 pályázat keretében 100 %-os 
támogatási intenzitással pályázatot kíván benyújtani Közcélokat szolgáló 
szabadidős létesítmény fejlesztése Encsen elnevezéssel. 

 
Felelős:  polgármester 
Határidő: 2022. január 4. 

 
 

Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
108/2021.(XII.13.) határozata  

A TOP Plusz 1.2.1-21-BO1 Csapadékvíz helyben tartását és belterületi 
vízkár enyhítését elősegítő fejlesztések Encsen 1. ütem elnevezésű pályázat 

benyújtásáról 
 

Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és 
úgy határozott, hogy a TOP Plusz 1.2.1-BO1 pályázat keretében 100 %-os 
támogatási intenzitással pályázatot kíván benyújtani Csapadékvíz helyben tartását 
és belterületi vízkár enyhítését elősegítő fejlesztések Encsen 1. ütem elnevezéssel. 

 
Felelős:  polgármester 
Határidő: 2022. január 4. 

 
 

Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
109/2021.(XII.13.) határozata  

A TOP Plusz 1.2.1-21-BO1 Zöld és klímabarát Encs elnevezésű pályázat 
benyújtásáról 

 
Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és 
úgy határozott, hogy a TOP Plusz 1.2.1-BO1 pályázat keretében 100 %-os 
támogatási intenzitással pályázatot kíván benyújtani Zöld és klímabarát Encs 
elnevezéssel. 

 
Felelős:  polgármester 
Határidő: 2022. január 4. 
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Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
110/2021.(XII.13.) határozata  

A TOP Plusz 3.3.1-21-BO1 Az Encsi Csoda-Vár Óvoda és Bölcsőde Encs-
Fügödi tagóvodásának bővítése elnevezésű pályázat benyújtásáról 

 
Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és 
úgy határozott, hogy a TOP Plusz 3.3.1-21-BO1 pályázat keretében 100 %-os 
támogatási intenzitással pályázatot kíván benyújtani Az Encsi Csoda-Vár Óvoda és 
Bölcsőde Encs-Fügödi tagóvodásának bővítése elnevezéssel. 

 
Felelős:  polgármester 
Határidő: 2022. január 4. 

 
Mikola Gergely polgármester elmondja, hogy nem kell előzetesen finanszírozni a terveket 
sem, és nem pontos még a tartalom sem. 18 hónap van a pályázat elnyerése után a tervek 
elkészítésére és újabb 18 hónap a megvalósításra. De az önkormányzat a tervezési időszakot 
szertné 6 hónapra rövidíteni, hogy a bekerülési költségek a tervezés és a megvalósítás között 
ne emelkedjenek, vagy csak minimálisan. 
 

Gulyásné Kalapos Mónika a PAX Hálózatfejlesztő - Gondozási Központ intézményvezetője 
tájékoztatja a fenntartót, hogy az intézmény kapcsán a 562/2020-as kormányrendelet alapján a 
fenntartó engedélyével elrendelt, a nappali ellátás intézményi igénybevételének 
szüneteltetésének fenntartása már nem szükséges, mivel nincs újabb megbetegedés az 
intézményben. Kéri a döntés visszavonását. 
 
Mikola Gergely polgármester szóbeli előterjesztés lévén ismerteti a határozati javaslatot. 

 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

…./2021.(XII.13.) határozata  
a nappali ellátás intézményi  igénybevétele felfüggesztésének visszavonásáról 

 
Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és a 
PAX Hálózatfejlesztő- Gondozási Központ covid fertőzöttségére való tekintettel a 
nappali ellátás esetében 2021. november 15-én elrendelt, az intézményi keretek 
között történő igénybevétel felfüggesztését visszavonja 

 
Felelős:  intézményvezető 
Határidő: azonnal 

 
Mikola Gergely polgármester kéri a testület döntését. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag, 
9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 

Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
111/2021.(XII.13.) határozata  

a nappali ellátás intézményi  igénybevétele felfüggesztésének visszavonásáról 
 

Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és a 
PAX Hálózatfejlesztő- Gondozási Központ covid fertőzöttségére való tekintettel a 
nappali ellátás esetében 2021. november 15-én elrendelt, az intézményi keretek 
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között történő igénybevétel felfüggesztését visszavonja 
 
Felelős:  intézményvezető 
Határidő: azonnal 

 
Bratu Ferenc helyi képviselő indítványozza, hogy a COVID-19 világjárvány helyi 
áldozataira emlékezve kerüljön a temetőbe egy emléktábla elhelyezésre. 
 

Mikola Gergely polgármester elmondja, hogy korainak tartja a kezdeményezést, a járvány 
még nem futott le, sajnos még lehetnek áldozatok. 
 

dr. Szántó Marianna jegyző elmondja, hogy a Képviselő-testület a Humánágazati 
Bizottságra ruházta át a művészeti alkotás elhelyezésével kapcsolatos előkészítést és 
javaslattételt, így a kezdeményezést ott kell megtenni és a bizottság terjeszti a testület elé 
döntésre a konszenzus kialakítása után ( helyszín, költségek, forma stb). 
 

5.8 Bejelentések 

 

Mikola Gergely polgármester tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a MÁV váróteremben férfi-
női mosdó épül a Városgazda Kft kivitelezésében, amely az utazó közönség számára a 21. 
századi követelményeknek megfelelő szolgáltatást tudja majd nyújtani. 
 
Karsai Attila képviselő, a Humánágazati Bizottság elnöke elmondja, hogy mint azt már 
említette informális értesülése van arról, hogy a polgármester úr tárgyalásokba kezdett 
Kazincbarcika, Tiszaújváros, és ózd polgármestereivel. Pl. kialakításra került egy olyan 
híradó, amely a többiek híreit is leadja. Miért éppen ők? Sokkal nagyobbak és borsodiak. 
Miért nem Abaújszántó, és miért nem Abaúj? 
 
Mikola Gergely polgármester elmondja, hogy a három nagy borsodi várossal szakmai és nem 
politikai a kapcsolat. A kölcsönös segítségnyújtás vezeti őket. Pl. az önkormányzati 
normatívák felhasználásának lehetőségei, tapasztalatai, a rendeletmódosítások lehetőségei stb. 
Az elmúlt időszakban 170 olyan ötezer fő feletti kisváros, város kapott kormányzati 
támogatást, mint Encs, de mi nem. Nincs elég információ róla, a közös megbeszélések pedig 
információkat és kapcsolati hálót biztosítanak ezekről, ezekhez is.  
Valóban elindult a B4 híradó, melyek fő tengelyét a beruházások bemutatása és a turisztikai 
lehetőségek adják. Politikai hírek nincsenek benne! 
Az abaúji kapcsolat- mind társadalmi, mind gazdasági téren – elindult a közös térségi 
fejlesztések érdekében. Pl. kulturális és egészségfejlesztési téren a korcsolyapálya használat 
biztosítása a kistelepüléseknek, a fancsali sportnap támogatása sportszerekkel az EFI-n át stb. 
Gazdasági téren eddig nem volt előrelépés, most az autópálya nagy lehetőséget nyújthat a 
Miskolc-Kassa vonal fejlődésére. Közös fejlesztésekben Gönc-Abaújszántó-Encs 
gondolkodik. Szikszó már inkább a miskolci agglomerációhoz tartozik. 
Van egy fejlesztési elképzelés az országgyűlési képviselő úr és a polgármester részéről is, és 
ez egy ponton találkozik. Úgy érzi sikeres volt az eddigi együttműködés a képviselő úrral és 
reméli, ez így is marad a következő években is. 
Abaújszántó és Encs a TOP-os iparfejlesztési program kapcsán egyeztet, amely során szóba 
jöhet akár egy közös ipari park is, mint mozgatórugó. 
Elmondja, hogy politikai hovatartozástól függetlenül igyekszik a városért dolgozni, nem 
párttag és nem is akar az lenni. 
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Polgármester több tárgy nem lévén az ülést bezárja és zárt ülés tartását rendeli el. 

 
 
 

K.m.f. 
 

 

Mikola Gergely     dr. Szántó Marianna 

 polgármester                  jegyző  


